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RORÁTÉ 1. SZENTMISE                            A év                 1– 2 oldal

Olv.: Sir 48,1-4.9-11 – Mt 17,10-13
Illés eljövetele

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 
 
Szentmise bevezetése

Kedves Testvérek!
Tegnap reggel igazi rorátés hangulatban voltam Nyárádselyén, ahol félméteres hó van. Reggel
öt órakor van a roráté szentmise. Gyerekkorom élményei elevenedtek fel. Egy városi ember
ebből kimarad. Sok oka van ennek, a városban hó nincs, de ha van, akkor minél gyorsabban
letakarítják. Csodálatos kép volt, ahogy az emberek jöttek a szentmisére abban a sötétben. 
Az utakról beszéltem, hogy milyen fontosak az utak.  Nem mindegy, hogy milyen utakon
járunk és az sem mindegy, hogy kikkel megyünk együtt az úton. Most, amikor készülünk
karácsonyra, gondoljunk arra, hogy 

Isten utat mutat nekünk!

Isten arról is gondoskodik, hogy az ember ne magányos vándorként járjon ezen az úton, ad
nekünk  társakat.  Rajtunk  múlik,  hogy  mennyire  leszünk  egymásnak  társai  az  úton,  ahol
minden pillanatban kihívások érhetik az embert. Ilyenkor döbbenünk rá, hogy milyen utunk
van, milyen értékek határozzák meg, és kik a társaink. Ha egymással igazán együtt járunk
ezen az úton, akkor biztosan célba is érünk!

Szentmise

Kedves Testvérek!
A zsidók, akik várták a Messiást egészen különleges fantáziaképeket vonultatnak fel. Úgy
gondolták, hogy újra eljön Mózes, majd Illés, mielőtt a Messiás megérkezik. Amikor Jézus
eljött, akkor kicsit világosabb lett számukra az a sok-sok jövendölés, amiről addig hallottak. A
mi számunkra sem ezek a fantáziálások, ezek a vágyak a meghatározók, amikor karácsonyra
készülünk. Sokkal, de sokkal többről van szó.

Miért várták a zsidók a Messiást? Azért, mert találkozni akartak Benne az Istennel. Volt egy
hamis képük. Ha a Messiás eljön, akkor helyreállít mindent, elsősorban az e világi békét, az e
világi rendet. Ebben a helyzetben, nekik kiváltságos helyük lesz, mert ők a választott nép.
Helyesen kell érteni a találkozást! Jézus nem azért jött el, hogy ezeket az emberi vágyakat
beteljesítse.

Jézus azért jött el, mert meg akarta ajándékozni a világot
az Istennel való találkozás örömével!

Ez a döntő! Minden találkozás, ha igazi, akkor örömöt jelent. Isten az embernek azt az örömét
akarja visszaadni, amit elveszített akkor, amikor hátat fordított Istennek, amikor lemondott az
Istennel való közösségről. Akkor elillant lelkéből az öröm. Azóta és a világ végéig így lesz,
ha az embernek nem sikerül  újra  találkozni  az Istennel,  akkor  ez az öröm soha sem lesz
otthonos  a  lelkében.  Holnap  az  örvendezés  vasárnapja  lesz,  ezt  a  gondolatot  állítja  a
középpontba.

Örömre születtünk!
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A Messiás előhírnökei
A Messiás eljövetelének voltak előhírnökei. 
Mózes, aki megszabadította rabságból a népet, hogy találkozhasson az Istennel. Egymással
találkozni csak szabad lények tudnak!
 
Jön Illés, hogy előkészítse a népet az Istennel való találkozásra!
 
Jön  Keresztelő Szent János, holnap az ő alakját állítják a középpontba. Ő áll elénk, mint a
nagy  előkészítő,  aki  az  Istennel  való  találkozásra  készíti  föl  az  embereket!  Nézzenek
önmagukba: alkalmasak-e arra, hogy találkozzanak az Istennel. Ez azért nagyon fontos, mert a
rabságban élő ember nem tud szabad kapcsolatokat létesíteni. A rab, meg a szabad nem tud
kapcsolatban lenni, mert a szabad mindig uralkodik rajta.  A kicsi és a nagy soha se tud igazán
találkozni, mert sajnos a nagy mindig uralkodik a kicsin. Keresztelő Szent János erre hívta fel
a figyelmet. 

Ajándékozzuk oda a szívünket!
Az embernek szabaddá kell válni az egyéni elképzeléseitől, rossz szokásaitól, hogy igazán
találkozhasson az Istennel. Nem könnyű, mert olyan áradata van az e világi javaknak, hogy
eltakarják  az  Isten  arcát!  Azt  hisszük,  hogy  amikor  ajándékozunk,  akkor  találkozunk  az
Istennel. Talán igen, ha jó szívvel, jó lélekkel tesszük, akkor valami felvillan Istenből is a
számunkra, de adományokkal, ajándékokkal nem lehet helyettesíteni a találkozást. 

Az ajándékoknak akkor van értéke,
ha ezekbe bele tudjuk csomagolni a szívünket is!

Isten azt akarja, 
hogy találkozzunk vele! 
Most nyissunk egy nagy távlatot, 
Isten azt akarja, 
hogy találkozzunk egymással! 
Ha egymással találkozni akarunk, 
akkor ebből nem maradhat ki az Isten! 

Jézus annyit beszél arról, hogy Istent keressétek egymásban!

Jézus hangsúlyozza: az egészségnek, hogy mikor találkozhat a beteggel, 
                                             a gazdagnak, hogy mikor találkozhat a szegénnyel, 
                                             a nagynak, hogy mikor találkozhat a kicsivel! 
                                            Akkor ha ezekben valamiképpen meglátja az Istent!
                                            „Amit egynek tesztek, Nekem teszitek!”

                                           Gondolkodjunk el ezeken, van még néhány nap,
                                           hogy igazán fölkészüljünk lélekben karácsonyra!

+ Á L D Á S  +
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